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17.december 2018 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 

1. Foretrækker potentielle kunder professionelle smykkehuse, at bulkindkøbe 

uslebne ædelsten, eller har mulige importører, udtrykt interesse for indkøb af 

forarbejdede ædelsten? 

 

2. Kan det i det hele taget praktisk lade sig gøre, at slibe og forarbejde den 

mængde smykkesten, der tænkes eksporteret? 

 

3. Er der i dag slibere af ædelsten som f.eks. korund/rubin på Grønland, der 

vurderes at have et professionelt niveau, der kan matche det niveau i slibning 

og forarbejdning, der ønskes af mulige aftagere af grønlandske ædelsten? 

 

4. Hvilke tiltag skal søges fremmet, hvis en større andel af grønlandske 

korund/rubiner skal forarbejdes lokalt?  

 

5. Vil det svække potentielle investorers interesse for at udvikle et 

ædelstensprojekt, såfremt det kræves at alle udvundne ædelsten forarbejdes 

lokalt? 

(Medlem af Inatsisartut Peter P. Olsen Inuit Ataqatigiit) 
 

Begrundelse: 

 

Vi skal I videst mulig omfang søge at optimere og udvikle erhvervet, beskæftigelsen og 

arbejdsstyrken. Vi skal konstant søge optimal forarbejdning og udnyttelse af ressourcerne. 

Dette gælder også indenfor smykke- og ædelsten industrien. Mineral udvinding og produktion 

af smykke- og ædelsten ressourcerne er nyt I Grønland, men har udviklet sig I de seneste år. 

Vi skal konstant søge optimalt udbytte, udnyttelse og forarbejdning af de smykke- og ædelsten 

ressourcer der kan udvindes I Grønland. Hvorom alting er, så skal vi også være lydhøre 

påpasselige, og stå mål med de krav som de internationale kunder måtte ønske. 

Med denne begrundelse sender jeg mit spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


